

## Referat til bestyrelsesmøde på HIRK tirsdag den 2/3 2021 kl. 19 på HIRK

1. Mødedeltagere: Mia, Lisbeth, Suzanne, Anette, (Susanne, Mette – drift)

1. Afbud fra: Kristina,

Ordstyrer: -

Referent: Susanne

2. Godkendelse af dagsorden. Godkendt

3. Godkendelse af referat fra sidste møde. Godkendt

4. Evaluering af uge 8

Der har været stor positiv tilbagemelding fra alle både vedr. begynder ridningen i hallen samt eneUv udenfor.

Vi oplevede denne gang hvor det var et gratis tilbud, at en del ikke mødte op uden at melde fra. Det betyder at vi står med heste der ikke bliver motioneres som forventet ligesom vi kommer til at mangle en hest fysisk på banen til aftalt tid og rideskoleheste er ikke vant til at ride alene hvilket gav nogle udfordringer.

Det drøftes om de tre dage før påske skal bruges til samme koncept for begynderhold – denne gang dog kun med mulighed for en ride gang, da det er færre dage. Det besluttes hvis Regitze kan være tilstede, Suzanne skaffe hjælpere og mette sætte koncept op på ny.

Det drøftes også om let øvet og opefter også skal have et tilbud mere. Det besluttes at de kan tilbydes motioneringsridning i stedet for undervisning. Vil nogle betale for UV i deres motioneringstid kan det overvejes mod betaling at man kan byde ind på dette. Undervisning vil skulle foregå udenfor.

Mette går i gang med at planlægge et tilbud til alle. Tilbuddet i uge 8 blev etableret på 5 dage og betød en del arbejde med rettelser og ændringer undervejs for bestyrelsen i løbet af uge 8 og det ønsker man ikke igen at skulle varetage i så stort et omfang igen. Beskeder til opstaldere, ridehuskortejere og vagten skal der også tages hånd om fra Mette.

I det nye tilbud skal det fremgå, at man opkræves et frameldingsgebyr på 100,- hvis man ikke møder op. Dette skal dække den stor administration der er i at rette og finde nye ryttere der kan ride de heste, der mod forventning ikke motioneres.

**Aktion Mette : Forfatte et nyt tilbud til alle medlemmer der har været tilmeldt før 1/12 – 20 samt mail til opstaldere og ridehus kort ejere vedr, lukning af ridehus og baner og evt. stald**

5. Generalforsamling – dato ?

Da vi med den forrige udmelding i januar skrev at vi ville vende tilbage til alle medlemmer slut feb med en status, er vi nødt til at forfatte en ny mail til alle. Det besluttes denne gang at skrive, at vi vender tilbage når forsamlingsforbud er løftet til min. 75 personer indendørs.

**Aktion Mia: Forfatter en ny mail der sendes ud fra klubmodul og lægges på hjemmeside. Punktet henstå på agenda indtil generalforsamling er afviklet**

6. Stævne-medlemskab – **Punktet blev afsluttet på forrige møde – hjemmeside opdateret**  
Vi har tabt 15 stævne-medlemskab. Vi har ikke tidligere bedt disse om at deltage som stævne-hjælper. Og nu er der en som spørger om de skal det. Skal vi ikke tilføje det på hjemmesiden at det er frivilligt I – vi skulle meget gerne få flere medlemmer nu hvor vi får nyt ridehus.

7. Mail/Autosvar – Lisbeth  
Det besluttes at oprette et autosvar på alle HIRK posthuse og mails, men helst et der ikke skal rettes ved ferie – da vi ikke er sikre på dette kan administreres og huskes.

**Aktion Susanne: Ser på hvordan dette kan løses og gennemføres, punktet afsluttes her**

8. Hjertestarter – Lisbeth  
Vi har på ny fået afslag på ansøgning – uden en begrundelse selvom vi påpeger at ligge centralt i forhold til et aktivt skovområde

**Punktet afsluttes**

9. Dansk Rideforbund rideskole Cup – Mette

Mette vil gerne drive deltagelsen i 2021 og det besluttes at Mette taler med underviserne om mulige elever og forfatter skriv til forældre, da det vil være dem som skal drive det. Evt. udgifter skal deltagerne selv afholde. Tilbud vil være for især øvede ryttere.

**Punktet afsluttes**

10. Nyt ridehus – status (starter det fortsat 17.maj?)  
RK har valgt en leverandør på projektet – det bliver Læssøe Simonsen. Der afholdes opstarts byggemøde med dem 4/3 -21.  
Udgangspunkt er at HIRK ikke skal bidrage økonomisk med dele af byggeriget i 2021. Ønsker vi spejle eller eks. barriere må der spares op til dette eller søges fonde. Corona betyder at alle ekstra penge skal gå til køb af rideskoleheste i 2021 og dækning af de tab vi allerede har.

**Punktet afsluttes**

11. Nyt fra udvalg  
(Hver udvalgsformand fremlægger status, for udvalg uden bestyrelses-medlemskab fremlægges den evt. status der er modtaget fra driften)

- a) Økonomiudvalg-hvordan ser situationen ud nu?  
Vi kører med 25 ledige pladser fra marts – de 16 er voltigering (som pga. indendørskrav ikke kan starte), 4 dressur og 5 til spring.

Vi står med en meget stram økonomi grundet Corona og der kigges på om der kan spares noget på foder ved at samle alle leverancer et sted.

Vedligeholdelsesudgifter er lavt sat i 2021 budgettet og allerede nu står vi desværre med et sprængt vandværk udenfor pga. frost samt en varmtvandvarmepumpe som driller.

Roskilde Kommune, Mia kontakter kultur og idræt for en snak om evt. tilbud til de foreninger som er meget mere ramt af Corona end andre. Om de har overvejet noget ekstra hjælp her. En Rideklub med nedluk har fortsat alle faste udgifter Corona eller ej og det lider vi under. Det er dyrt at drive 17 rideskole mens der er nedlukket. **Aktion Mia**

b) Sponsorudvalg

Der kan søges en renoveringspulje i RK, ansøgningsfrist seneste 15/4 **Aktion ikke besluttet Punktet forsætter til næste møde**

Der er åbnet for en Tabs-forenings-Corona pulje 2021 men vi ligger desværre ikke indenfor formålet i denne første pulje.

DIF og DGI's corona-hjælpepulje er fra 1. marts kl. 12 til 26. marts kl. 12 åben for ansøgning fra idrætsforeninger, der oplever negative økonomiske konsekvenser som følge af nedlukning for aktivitet i forbindelse med COVID-19. Puljen vil kunne ansøges om tilskud til dækning af tab i perioden 1. januar 2021 - 31. marts 2021. Det er en noget "tung" pulje at skrive ansøgning til da der skal foreligge en økonomisk dokumenteret beregning på tab. Det besluttes at lægge noget tid i det, da vi har lidt store tab i jan og feb og ind i marts. **Aktion Mette og Susanne**

Endelig er DIFs alm. foreningspulje er åbent. *Puljen genåbner for ansøgninger 8. marts 2021 (udskudt fra 1. februar på grund af coronanedlukningen).*

Idrætsforeninger kan søge økonomisk støtte i DIF og DGI's foreningspulje, som hvert år uddeler ca. 44 mio. kr. Ansøgningsfrist 31/5, 31/8 og 31/10. Der er 44 mil. Og der var her vi fik til udebane og spejle tidligere. Det bør overvejes om der her skal ansøges til belægning bag stald, hest eller barriere i det nye ridehus, hvis det ikke kan dækkes af det tildelte byggeprojekt fra RK. **Aktion ikke besluttet Punktet forsætter til næste møde**

c) Stævneudvalg

Der er stablet et hurtigt D stævne på udendørsbanerne 13-14/3, tilmelding blev hurtigt fyldt og vi skal afvikles efter rideskole er slut lørdag søndag.

d) Opstaldsudvalg

Alle kontrakter og nøgler er nu opdateret med undtagelse af en opstald der ikke har fornyet sin kontrakt.

Flere ønsker mere end en nøgle pr. boks, vi har pt. ikke flere nøglebrikker da en del udgik ved opdatering. Det besluttes at indkøbe flere og at oprette et gebyr på 200,- pr. ekstra nøglebrik man ønsker. Man vil kunne tilkøbe en ekstra nøgle via shoppen i klubmodul.

Ønsker man eks. også mere end en sadelplads vil man fremover også kunne tilkøbe denne for 200,- i klubmodul (hvis der er ledige pladser)

Der er uorden i sadelrum – der mangler pladser selvom der burde være en i overskud. Mette driver opgaven med en oprydning så alle KUN har udstyr på det bogstav der tilhører deres boks. **Aktion mette**

e) Underviserudvalg og rideskole

Der søges efter en ny UV til halv søndag **Aktion mette**

Flere rideskole er for tykke – der skal regnes på nyt foder der kan udfores mindre  
Opgaven tages med over i driften for videre behandling

Udvidelse af rideskolen og bedre afvikling af holdrækkefølge – **Aktion mette**  
Opgaven tages med over i driften for videre behandling – det vil kræve indkøb af 1-2  
rideskoleheste når økonomi er til det.

Der er kommet nye regler for ryttermærkekoncept. Mette har indkaldt DRF til et møde  
for afklaring af de nye kurser. **Aktion mette**

f) Hjelperudvalg

Suzanne kontakter hjælperne for afvikling af de 3 dage før påske.  
Vi har pt. heldigvis nok hjælpere.

g) Nyt fra Driften

Bygninger Se under pkt. A)

Mik og Martin bruger ekstra tid på af sprit af håndtag efter start af rideskole

Mette deltager i møde med skovfogeden 4/4 om opdatering af ridestier og skiltning. De  
øvrige gårde og RMB deltager også. Mette skal sikre resultatet af mødet fremsendes til  
undervisere, opstaldere og hjemmesiden opdateres. **Aktion mette**

12. Nyhedsbrev via klubmodul 4 gange årligt. Så længe der er Corona er det vurderet at der er  
rigeligt med infoer til medlemmerne, derefter skal det tilstræbes at få udarbejdet  
nyhedsbreve.

13. Nyt fra Kommune, Miljø, DRF og D3.(De ansvarlig for området fremlægger, hvis der er nyt  
siden sidste møde)

Lisbeth har skrevet en henstilling til DRF vedr. opkrævning af årskontingent, DRF har ikke  
tilbudt nogen kompensation og opkrævet fuldt gebyr for 2021 selvom vi som klub skal holde  
lukket – der er modtaget et meget "tomt" diplomatisk svar retur som blot afkræver os fuldt  
medlemsgebyr og et "Hold ud" skriv.

14. Evt. (Indkomne forslag behandles her og alt hver der vedrører udvalgsemner videresendes til disse  
for sagsbehandling.)

Ridehuskort – vi åbner igen for udstedelse af disse da rideskolen ikke må bruge ridehus og der  
derfor er rigeligt plads og vi har brug for indtægten. Vi har en del forespørgsler liggende.

Nøglesystem – hele nøglesystemet er nu opdateret og gennemgået så kun gældende blanketter og  
nøgler vises i oversigten og i mappen. Mette skal overtage driften af dette i løbet af foråret.

15. Næste møde den 8/4 2021